

銘傳大學 113 學年度第 1 學期 桃園校區
師生面對面溝通座談會(外籍生)會議紀錄

2024-25 Academic Year 1st Semester Taoyuan Campus

“Meet-the-Faculty Seminar for International Students” Meeting Minutes

會議時間：113 年 10 月 29 日 (星期二) 中午 12 時

Date: 12:00 PM, October 29 (Tuesday), 2024

會議地點：M104 會議廳

Venue: M104 Conference Room

主持人：學務長徐哲文、資訊科技應用學程主任李大衛

Chair: Dean of Student Affairs, Dr. Hsu and Director of Information Technology Application and Management Program Dr. Li.

出席師長：陳克琛副處長、資網處陳建伯副處長、旅遊與觀光學程孫梅瑞主任、國際事務與外交學程蕭力凱博士、教務組邵秀梅組長、學務組鄭典誠組長、總務組吳聲隆組長、成功行政暨能源管理組董聖莘組長、圖書館閱覽組何麗淑組長、國際事務組林詠薇組長、境外生輔導組莊壁憶老師、國際學院黃筱涵秘書、資訊科技應用與管理學程邱郁靖秘書、旅遊與觀光學程戴淑敏秘書、國際事務與外交學程梁軒寧秘書、住宿服務組杜輝源教官、課外活動指導組葉芳旗老師。

Attending Staff: Deputy Executive Director of Taoyuan Campus Administration Division, Dr. Chen. Deputy Executive Director of Information and Network Division, Dr. Chen. Director of Travel and Tourism Program, Dr. Sun. International Affairs and Diplomacy Program, Dr. Hsiao. Section Chief of Academic Affairs Ms. Shao. Section Chief of Taoyuan Student Affairs Section, Mr. Cheng. Section Chief of Taoyuan General Affairs Section, Mr. Wu. Section Chief of Chengkung Administration and Energy Management Section, Mr. Dong. Section Chief of Taoyuan Library Readers' Services Section, Ms. He. Section Chief of International Affairs Section Ivy, Lin. Staff of Section of International Student Service, Ms. Betty. Secretary of International College, Ms. Abby Hung. Secretary of Information Technology and Management Program, Ms. Winnie Chiu. Secretary of Travel and Tourism Program, Ms. Annie Tai. Secretary of International Affairs and Diplomacy Program, Ms. Crystal Liang. Campus Security Staff Member of Housing Service Section, Mr. DU. Representative of Extracurricular Activities Section, Ms. Yeh.

紀錄整理：薛中凱

Recorder: Brian, Hsueh

一、主席致詞 Remarks by the chair:

- (一)「菸害防制法」行政院發布自 112 年 3 月 22 日起施行，在這邊要再三宣導，因學校是教育機的所在地，所以全面禁菸，對於違反規定之同學，除依校規懲處外，並參加戒菸班。

The "Tobacco Hazard Prevention Act" was announced by the Executive Yuan to take effect starting from March 22, 2023. I would like to emphasize once again that, as the school is an educational institution, smoking is strictly prohibited on campus. Students who violate this regulation will face disciplinary action according to school rules and will be required to attend a smoking cessation program.

- (二)本校自 112 學年度起取消期中、期末與畢業統一會考措施，期中、期末、畢業學習評量進行的考試，皆由授課教師自行規劃與執行。自本學期(113 學年度)起，學生因故未能參與教師指定的學習評量考試時，不再有考試假申請與核准的程序，相關補考做法由教師與學生約定舉行。另外，再次提醒同學，凡是有違反考試規則的同學，一律依校規懲處，勿以身試法。

Starting from the 2023 academic year, the university has abolished standardized midterm, final, and graduation exams. All exams for midterm, final, and graduation assessments are now independently planned and administered by the instructors.

Beginning this semester (2024 academic year), If a student is unable to attend any scheduled Learning Assessment Exam due to special circumstances, respective course faculty members and the student should agree on an alternative time or format to conduct the exam. there will no longer be a process for applying for or approving an exam leave.

Additionally, a reminder to all students: If students violate any examination regulation and cheat on a Learning Assessment Exam will be strictly punished according to university regulations, so please adhere to the rules and avoid taking risks.

二、與會師長介紹 Introducing attending staff : (略 Skip)

三、會前問題彙整與回覆 Questions before the meeting and reply : 無 nothing

四、師生座談會現場提問及回覆 On-site questions and responses :

問題一：

學生餐廳用餐之商家選擇性太少？

提問人：國際事務與外交學士學位學程二

Question One :

The selection of dining options at the school's student cafeteria is too limited.

Questioner: IADP2

總務組回覆：

本校桃園校區目前營運中之餐廳攤商計有 18 間及 2 家全家便利超商，相關狀況如次：

1. 第一餐廳：現有 11 間攤商，7 間營運(餐點計有自助餐、滷味、飲料、蔥抓餅、義大利麵食等)，另 4 間刻正積極招商中，簽約期約 2 至 3 年。
2. 第二餐廳：現有 7 間攤商，7 間均營運(餐點計有飲料、早午餐、咖哩飯、自助餐廳、牛排等)，另原 2 樓亦規劃設臨時攤商，可提供手工餅乾、烤布雷、甜甜圈等廠商預約擺設可增加餐點品項選擇。
3. T 棟二樓設有 2 間攤商源一(自助餐、麻辣燙等)、運世通(鐵板飯、麵)及 P 棟、明園設有庭園式攤商 2 間古吉拉斯(西點早午餐)、波奇(義大利麵)，合計 4 間攤商營運中。
4. 全家便利超商計 2 間，可提供早午餐及麵食等點心。

學校目前已要求各店家增加餐點品項提供選擇，並將持續努力招商，期提供安全及多樣化食品，俾利滿足師生需求。

General Affairs Section:

At present, there are 18 food stalls and 2 Family Mart convenience stores operating on our Taoyuan campus. The situation is as follows:

1. The First Student Cafeteria: Currently, there are 11 food stalls, with 7 in operation (offering buffet, braised dishes, beverages, scallion pancakes, and pasta etc.). The remaining 4 stalls are actively seeking tenants, with contract periods ranging from 2 to 3 years.

2. The Second Student Cafeteria: Currently, there are seven vendors, all of which are operational offering a variety of meals, including beverages, brunch items, curry rice, buffet-style meals, and steak. Additionally, the second floor is designated for temporary vendor setups, allowing for the reservation of booths for items such as handmade cookies, crème brûlée, and donuts to expand the selection of food options.
3. On the 2nd floor of Building T, there are 2 food stalls: Yuan Yi (buffet, hot pot, etc.) and Yun Shi Tong (iron plate rice, noodles). Additionally, in Building P and Ming Garden, there are 2 garden-style food stalls: Gujilas (bakery brunch) and Boqi (pasta), totaling 4 food stalls in operation.
4. There are two FamilyMart convenience stores, which offer brunch and noodle snacks.

The school has requested all vendors to increase their food offerings to provide more choices, and will continue efforts to attract tenants. The goal is to provide safe and diverse food options to better meet the needs of students and faculty.

問題二：

為鍛練學生強健體魄，建議增購或汰換體育大樓重量訓練室器材

提問人：資訊科技應用與管理學士學位學程三

Question Two :

To help students build physical strength, it is recommended to purchase additional equipment or replace existing equipment in the sports building's weight lifting room.

Questioner: ITM3

體育室回覆：

有關重訓室器材，體育室每學期都會不定時檢視安全性，並請廠商進行維修保養，由於空間和預算有限，若器材破舊有安全疑慮或不堪使用，一定會更新，謝謝同學意見，未來將爭取經費適時更新。

Office of Physical Education :

Regarding the equipment in the weight lifting room, the Physical Education Office conducts periodic safety inspections each semester and arranges for maintenance by professional vendors. Due to space and budget constraints, any equipment found to be worn out, posing safety concerns, or unfit for use will definitely be replaced.

Thank you for your suggestions, and we will strive to secure funding for timely equipment updates in the future.

五、會議結束 Adjourn the Meeting

感謝在座的師長為我們解答，更感謝各位同學提供寶貴的意見，會後若有問題，請將問題條交給學務組，我們會儘快回覆您的問題。

Thanks to all faculty and staff members who have answered the questions, and we really appreciate our students' suggestions. If you have any further questions, please submit your completed question sheet to Student Affairs Section. We will try to get back to you as soon as possible.

師生面對面座談會每學期舉辦。同學有任何的問題除了師生面對面座談會提出外，亦可利用學務組的意見箱或班會課時提出。本次的會議紀錄及問題答覆，將簽奉校長核定後，公告於桃園行政處「學生相關資訊-師生面對面」網頁上，歡迎同學前往瀏覽。

Meet-the-Faculty Seminar is held each semester. If you have any questions, please raise your questions during class meetings. The meeting minutes will be delivered to the relevant units and approved by the president, and publicized through the "Meet-the-Faculty Seminar" link under Student Information of Taoyuan Campus Administration Division webpage. Students are very welcome to browse the information online.

擬辦：1. 回覆意見內容已會知各承辦單位核對。

2. 奉核後，按程序簽辦電子公文。

承辦人簽章：

薛中凱 11/6

組長簽章

鄭中凱 11/6

副處長簽章：

許中凱

處長簽章：

楊中凱 1107